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روزنه خبر

اسماعیلی در  واکنش به  احتمال فیلترشدن  کلاب هاوس
فضای مجازی باید مثل مرزها 

مدیریت شود
شــرق: ســخنگوی قوه قضائیه در پاســخ به  �

ســؤالی درباره فیلترینگ کلاب هاوس گفت: ما این 
موضوع را بخشی از حوزه فضای مجازی می دانیم. 
فضای مجازی نیازمند مدیریت و ساماندهی است 
و مکــررا ما و رهبــر انقلاب از رها شــدگی فضای 
مجــازی انتقــاد کرده ایــم. حتمــا همان گونه که 
فضــای حقیقی، زمینــی، آبی، دریایــی و گمرکات 
ســاماندهی می شــوند، فضای مجازی هم نیازمند 
مدیریت اســت. این مســئولیت بر عهــده دولت و 
وزارت ارتباطات اســت و چنانچه در انجام وظایف 
قصور کردند باید پاســخ گو باشــند. مــا هم در این 
مســیر موضوعات را تعقیب می کنیم. غلامحسین 
اسماعیلی در اولین نشســت خبری در سال جدید 
بــا بیان اینکه احیای بیش از دو هزار واحد تولیدی 
و صنعتی در دو سال دلیل روشنی بر عملکرد قوه 
قضائیه اســت، گفت: برخی از توییت  بازان و افراد 
شــاغل در مناصب حکومتی به جــای همراهی و 
تلاش در جهــت حمایت از تولیــد و ارائه گزارش 
عملکرد نهاد متبوع خــود عملکرد قوه قضائیه را 
زیر ســؤال بردند. وی دربــاره عملکرد قوه قضائیه 
در حــوزه زندان و زندانیان در ایــام کرونا گفت: در 
سال ۹۹ اهتمام جدی به رعایت دستورالعمل های 
بهداشــتی در فضای زندان ها داشتیم. در یک ساله 
کرونــا در هر روز حداقل ۵۰ هزار نفر از زندانیان در 
مرخصی بودنــد و در ایام اوج کرونا عدد مرخصی 
زندانیان از صــد هزار نفر هم تجــاوز کرد. وی با 
اعلام خبر انتصاب دو نفر از مســئولان قضائی در 
ســمت جدید افزود: آقای علی غلامی از استادان 
دانشــگاه و برجســته به عنوان معاون اجتماعی 
و پیشــگیری قوه قضائیه و حجت الاســلام دکتر 
مصدق هم به عنــوان رئیس دیوان عدالت اداری 
کشور منصوب شدند. وی درباره آخرین وضعیت 
پرونده امامی گفت: به لحاظ اینکه از منظر دادگاه 
پرونده توأم با نقایص بــود، دادگاه تصمیم گرفت 
مــوارد نقص پرونده را به جای ارجاع به دادســرا 
توســط دادگاه برطرف کند و پرونده مسیر قضائی 
را طی کند و الان روزهای پایانی رفع نقص پرونده 
اســت و با برطرف شــدن نقایص، جلسات ادامه 
می یابد. دادگاه هم غیرعلنی نیست و علنی است 
و بارهــا گفتیم بیــن علنی  بودن دادگاه و انتشــار 

جزئیات دادگاه فرق است .  
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سید یاسر خمینی:
مقام معظم رهبری، نامزدی 

سیدحسن  را به صلاح ندانستند
 حجت الاسلام سید یاســر خمینی در گفت وگو  �

با ســایت «جماران»، در پاسخ به ســؤالی درباره 
احتمال کاندیداتوری یادگار امام، حجت الاســلام 
ریاست جمهوری  انتخابات  در  سید حسن خمینی، 
۱۴۰۰، گفــت: «در هفته ها و بلکــه ماه های اخیر، 
اقبــال زیادی به اخوی گرامی جناب حاج حســن 
آقا شــد و بزرگان زیادی از عاشقان امام، ایثارگران، 
و  مذهبیــون، خانواده هــای شــهدا، سیاســیون 
دانشگاهیان کشور ایشان را تنها کسی دانستند که 
می تواند کشور را با شعار همه با هم امام خمینی 
متحد کند». او با بیان اینکه حاج حســن آقا هنوز 
این درخواست ها را نپذیرفته بودند، افزود: «ایشان 
با تردید در حال مشــورت و بررســی جوانب امر 
بودند تا اینکه امــروز مطابق دیدارهای نوبه خود 
با رهبری به دیدن ایشان رفتند که در این ملاقات، 
رهبــر انقلاب کاندیداتوری ایشــان در انتخابات را 
به صلاح ندانســتند و با بیان اینکه حاج حسن آقا 
را مانند فرزند خود می دانند، از ایشــان خواســتند 
که در شــرایط فعلی به ایــن عرصه ورود نکنند». 
سید یاســر خمینی تصریح کرد: «بــا توجه به این 
توصیه، طبیعی اســت که تصمیم ایشــان روشن 
اســت و اخوی یقینا تصمیمی برای کاندیداتوری 
ندارنــد». او در پایان با ابراز امیدواری نســبت به 
برگزاری پرشــور انتخابات پیــش رو، گفت: «لازم 
اســت، به نیابت از اخوی از همه شــخصیت های 
حقیقــی و حقوقی که از ایشــان دعــوت کردند 
تشــکر کنــم. ایشــان خــود را خدمتگــزار مردم 
می داند و براى صلاحدید مــردم و انقلاب حاضر 
به هرگونه ازخودگذشــتگی اســت و در هر جایی 
باشــد خدمتگزار و دلسوز مردم است». سیداحمد 
خمینی، فرزند سیدحســن خمینی هم درباره این 
موضوع گفت: «سید حســن آقا قصد قطعی برای 
کاندیداتوری نداشــتند و بارها هم خواسته  بودیم 
ایــن موضــوع (کاندیداتــوری) را تکذیــب کنیم. 
مطابق روال پیشینی دیدارها، دیداری با مقام معظم 
رهبری داشتند و با عنایت به صحبتی هم که با ایشان 
داشــتند، برای عدم کاندیداتوری اتمام حجت شد». 
پیش از این جمعی از اصلاح طلبان از سیدحسن خمینی 
برای نامزدی در انتخابات ریاست جمهوری۱۴۰۰ دعوت 
کــرده بودند که با توجه به نظــر مقام معظم رهبری، 

این شخصیت سیاسی در انتخابات نامزد نخواهد شد.

 شــرق: روز شــنبه، گزارشــی در روزنامه «شــرق» در گفت وگو با احمد 
علیرضا بیگی، نماینده مردم تبریز، اســکو و آذرشــهر در مجلس شورای 
اسلامی، منتشر شد که با واکنش تند وزارت کشور مواجه شد. با توجه به 
محتوای جوابیه این وزارتخانه، احمد علیرضا بیگی با ارســال نامه ای به 
«شرق»، نسبت به موارد ادعایی این وزارتخانه پاسخ داده است. «شرق» 
در راســتای اجرای قانون مطبوعات، پاســخ این نماینده مجلس را عینا 
منتشــر می کند. در مقدمه متن این جوابیه آمده اســت: «احتراما، نظر به 
انتشــار نامه وزارت کشور در پاســخ به گزارش آن نشریه محترم مقتضی 
است برابر ماده ۲۳ قانون مطبوعات نسبت به درج پاسخ این جانب اقدام 

قانونی به عمل آید».
این نماینده مجلس در ادامه نوشته است: «۱ – بر اساس ماده ۳۹ قانون 
برنامه پنج ســاله ششــم توســعه اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی جمهوری 
اســلامی ایــران (۱۳۹۹-۱۴۰۰ ) به دولت اجازه داده شــد کــه قیمت آب و 
حامل هــای انرژی و ســایر کالاها و خدمات یارانه ای را بــا رعایت ملاحظات 
اجتماعــی و اقتصادی و حفظ مزیت نســبی و رقابتی برای صنایع و تولیدات 
تدریجــا تا پایان ســال ۱۴۰۰ اصلاح نمایــد و این اصلاح بایــد در چارچوب 
بودجه های ســالانه صورت پذیرد. قید الــزام به کاررفته در منطوق این ماده، 
نشــانگر آن اســت که اصلاح قیمت حامل هــای انرژی در قالبــی به غیر از 

بودجه های سنواتی منطبق بر قانون نبوده است.
۲- در ســال ۱۳۹۶ ، ۱۳۹۷ و نیمــه اول ۱۳۹۸ هر لیتر بنزین با نرخ ۱۰۰۰۰ 
ریــال عرضه می گردید که این نرخ در آبان مــاه ۱۳۹۸ ناگهان به ۳۰۰۰۰ ریال 
بــه ازای هر لیتــر افزایش یافت و رشــدی ۳۰۰  درصدی را تجربــه نمود . با 
وجود آنکه لایحه بودجه ســال ۱۳۹۹ در تاریخ ۱۳۹۸٫۹٫۱۶ جهت بررســی 
به مجلس شــورای اسلامی تقدیم گردید، مشخص نیست به چه علت اعلام 
غیر مترقبه بهای بنزین در ۱۳۹۸٫۸٫۲۸ یعنی قریب به ۱۸ روز زودتر از تقدیم 
لایحه بودجه به مجلس باید سبب تحمیل پیامدهای سنگین سیاسی، امنیتی 
و بین المللی برای کشــور گردد؟ آیا مزایای اقتصادی که در طول ۲/۵ ســال 
گذشــته دولت را مجاب به عدم افزایش بهای بنزین نموده بودند، در آبان ماه 
۱۳۹۸ یک باره معدوم گشــتند یا عوامل اضطراری خاصی پدیدار شده بودند 
که باعث شــدند دولــت در خارج از چارچوب قانونی در مدتی کمتر از ســه 

هفته با پرداخت هزینه ای سنگین برای نظام دست به چنین اقدامی بزند؟
۳- مراجعه به رخدادهای منطقه ای در مقطع زمانی مورد بحث نشــان 
می دهــد اعتراضات خیابانی در عراق به علــت نارضایتی از وضع اقتصادی 
از نهــم مهرمــاه ۱۳۹۸ (اول اکتبــر ۲۰۱۹) آغاز شــد. در هفدهــم مهرماه 
۱۳۹۸ (هشــتم نوامبر ۲۰۱۹) رجب طیب اردوغان در مصاحبه ای در کشــور 
مجارستان اعلام نمود احتمال گسترش اعتراضات عراق به ایران وجود دارد. 
در ۱۳۹۸٫۷٫۲۵ (هفدهــم اکتبر ۲۰۱۹) مردم لبنان نیز به علت اوضاع وخیم 
اقتصــادی اقدام به برگزاری تظاهراتی گســترده به منظور مقابله با شــرایط 
اقتصادی و محاکمه مقامات دولتی نمودند که مجموعه این حوادث نشــان 
از اقدامی هماهنگ و منطقه ای برای آسیب رســانی به نظام حکایت داشت . 
به ضرس قاطع رصد دستگاه های اطلاعاتی کشور نیز همگام با این رخدادها 
شرایط حساس آن مقطع زمانی را به مسئولین دولت گزارش نموده اند. حال 
این ســؤال مطرح اســت که آیا در مقطع زمانی مورد بحث وجه اضطراری 

وجود داشــته تا بتواند بر لزوم مراعات احتیاطات امنیتی غلبه نماید و جنبه 
ایجابی پیشــگیری های امنیتــی را کم رنگ نماید یا خیر؟ پرواضح اســت که 
صاحب نظران در این باره قضاوت خواهنــد نمود که آیا اظهارات یک نماینده 
ملت که براســاس اصل ۸۴ قانون اساســی در برابر تمام ملت مسئول است 
و حق دارد در همه مســائل داخلی و خارجی کشور اظهار نظر نماید، مطابق 
جوابیه وزارت کشور امنیت کشور را نشانه گرفته یا سوء عملکرد آن وزارت در 
مقطع زمانی گســترش بحران امنیتی در منطقه که با وجود نشــانه های بین 

دسیسه چینی قدرت های خارجی در نهایت به کشور عزیزمان سرایت نمود.
۴ – دبیر شــورای عالی امنیت ملی در گفت وگویی با خبرگزاری ایســنا 
تأکید نمود که انتقادات جدی درباره نحوه اجرای طرح گران شــدن بنزین 
در آبان ماه ســال ۱۳۹۸ وجود دارد. ایشان صراحتا اظهار نموده در نحوه 
اعلام، اجــرا و مدیریت کاهش هزینه های اجرای طرح مشــکلاتی وجود 
داشــته اســت. رئیس جمهور نیز صراحتا اظهار داشــته اجرای تصمیم 
سران قوا را به شورای امنیت کشور (که در رأس آن وزیر کشور قرار دارد) 
واگذار کرده بودم (خبرگزاری ایسنا کد خبر ۸۸۹۸۸۱ مورخ۱۳۹۹٫۸٫۲۵) 
گرچه این امر رافع مســئولیت نبوده و علت موجه عدم پاسخ گویی ایشان 
نمی باشد. با عنایت به اینکه حسب اظهارات رئیس جمهور مسئول اجرای 
طرح گرانی بنزین مشــخص شــده و بنا بر اعلام دبیر شورای عالی امنیت 
ملی انتقادات جدی درباره نحوه اجرای طرح گران شدن بنزین وجود دارد، 
ســؤال اساسی این است که چرا با مسببین و زمینه سازان چنین فضایی که 
با بی تدبیــری و بی توجهی به مردم زمینه را برای بــروز اخلال در امنیت 

کشور ایجاد کرده اند، برخورد نمی شود؟
۵- زودرس تریــن نتیجه ســوء عملکرد وزارت کشــور را همــگان در دوم 
اســفند ماه ۱۳۹۸ بعینه مشــاهده نمودند . کاهش میزان مشارکت مردم در 
انتخابات مجلس شورای اسلامی به میزانی غیر قابل قبول ماحصل اقدامات 
بلاوجه و غیر متعارف آن وزارت در آبان ماه ۱۳۹۸ می باشــد که سبب گردید 
کشــور در مسیر طراحی شده دشــمنان خارجی قرار گیرد و اسباب خشنودی 

دشمنان کشور فراهم گردد.
۶- وزارت کشــور ادعا نموده مراحل اجرای طرح بدون اختلال عملیاتی 
شــد، اما اعلام مواضع برخی مقامات رســمی در فضای رســانه ای منجر به 
شــکل گیری اعتراضات و بروز تنش شد. در اینجا این پرسش مطرح می گردد 

که آیا طرح موصوف با اطلاع رسانی مناسب موجب اقناع مردم شده است؟ 
زمانی که این طرح قادر به اقناع مقامات رســمی کشــور نبوده، چگونه باید 
توقع داشت که عامه مردم از اجرای این طرح راضی باشند و به آن اعتراضی 
نداشــته باشــند؟ چنانچه اظهار نظر مقامات رسمی توانســته چنین تأثیری 
در ســطح عامه مردم اعمال نماید، چرا نظر ایــن مقامات پیرامون چگونگی 

اجرای این طرح اخذ نگردیده است؟
۷- جمع کثیری از نمایندگان مجلس شــورای اســلامی حســب تکالیف 
شــرعی و قانونــی مصرح در قانون اساســی طی نامه شــماره ۹۲۲۴۳ /۹۹ 
مورخ ۱۳۹۹٫۱۲٫۱۸حوادث آبان ۹۸ را موجب تنش، خســارات جانی و مالی، 
ایراد خدشــه به اتحاد ملی و اعتبار بین المللی جمهوری اسلامی دانسته اند 
و بر اســاس اصل ۱۵۶ قانون اساســی درخواست رســیدگی به موضوع را از 
نظر بررســی فرایند تصمیم گیری، انطباق آن بر موازین قانونی، اقعال و ترک 
فعل هایی که می توانســت ضایعات و تلفات را به حداقل برساند، از ریاست 
محترم قوه قضائیه مطرح نموده اند. جای شــگفتی است که چگونه وزارت 
کشــور دادخواهی نمایندگان مجلس به واسطه تضییع حقوق مردم را عناد، 
کینه توزی و اقدام علیه امنیت ملی قلمداد نموده و نماینده مردم را با تهدید 

به طرح شکایت در مراجع قضائی از روند پیگیری حقوق مردم بازمی دارد؟
۸- اجــرای طرحی با این ابعاد نیازمند پیوســت امنیتی جامع اســت. در 
جلســه مشــترک فی مابین کمیســیون های امنیت ملی و سیاســت خارجی 
و شــوراها و امور داخلی مجلس شورای اســلامی با مسئولان دستگاه های 
انتظامی و امنیتی، همگی اذعان داشــتند که تبعات ســوء  امنیتی اجرای این 
طرح به مسئولان مربوطه منعکس شده است. با توجه به رخدادهای ناگوار 
ناشــی از اجرای طرح موصوف صلاحیت تهیه کنندگان پیوست امنیتی، مورد 

تردید جدی قرار دارد.
۹- معــاون وزیر کشــور در حالی با الفاظ ســخیف اراذل و اوباش کلیه 
معترضــان آبان ماه ۹۸ را مورد خطاب قــرار داده که بنا بر اظهارات آقای 
محســن پیرهادی ( عضو هیئت رئیســه مجلــس )، رهبر معظــم انقلاب 
اسلامی در ۱۳۹۸٫۹٫۱۸ در پاسخ به گزارش ارائه شده از سوی دبیر شورای 
عالی امنیت ملــی ضمن موافقت با پیشــنهادات مطروحه، مقرر نمودند 
نسبت به افراد مشکوک در هر گروه با جهتی که به رأفت اسلامی نزدیک تر 
است عمل شود و معظم له با دلجویی از خانواده جان باختگان، با پرداخت 
دیه به خانواده همه جان باختگان اعتراضات موافقت نمودند. درحالی که 
نظام جمهوری اســلامی ایران با تمســک به آموزه های اســلامی و رأفت 
اســلامی اقدام به آزادی هواپیما ربایانی نموده کــه جرم اخلال در امنیت 
ملی توســط نام بردگان محرز گشته، مشــخص نیست معاون وزیر کشور با 
چه مجوزی بــه جمعی از مردم که نگران دغدغه های معیشــتی زندگی 
خــود بوده اند و گذشــت زمان صدق مدعای آنــان را درخصوص افزایش 
تورم و رشد لجام گســیخته قیمت کالاها و تحمل فشارهای طاقت فرسای 
اقتصــادی تأیید نموده، اهانت می نمایــد. این جانب به فضل الهی همگام 
با ســایر نمایندگان مردم شــریف ایران بنا بر تکالیف شرعی و قانونی خود 
در تعقیب و مجازات مقصرین غائله آبان ماه ســال ۹۸ اهمال و مسامحه 
نخواهم کرد و تمام مســاعی خود را در اســتیفای حقــوق مردم نجیب و 

بزرگوار ایران به کار خواهم گرفت».

ادامه واکنش به نامه وزارت کشور
  دادخواهی   مجلس را اقدام علیه امنیت ملی قلمداد می کنند


